
P r o t o k ó ł Nr XXXI/2013                            

z XXXI-szej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 30 kwietnia 

2013 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Sesję rozpoczęto o godz. 16:00 , a zakończono o godz. 17:50. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Miasta                                          -  Józef Blank 

-  Starosta Nowomiejski                                   -  Ewa Dembek 

-  Zastępca Burmistrza                                     -  Damian Artuszewski 

-  Skarbnik Miasta                                            - Aneta Gołębiowska 

-  Sekretarz Miasta                                           -  Krzysztof Widźgowski 

-  Adwokat                                                        - Tomasz Kwiatkowski 

-  Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta- Kacper Kłosowski 

-  Pracownicy Urzędu Miejskiego:                   -  Bogumił Kurowski, Grzegorz Orzeł, Dorota  

                                                                             Osińska, Jerzy Grządzielewski, Dariusz   

                                                                             Sobaszkiewicz, Katarzyna Markowska.                                                                                                                                                                     

Zatwierdzony porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad.               

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXX-tej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/179/2012 Rady Miejskiej w              

    Nowym  Mieście Lubawskim z dnia 11 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia  

    Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata  

    2013-2035. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/180/2012 Rady Miejskiej w  

     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 11 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu  

     Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na rok 2013. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac  

     konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy obiektach zabytkowych  

     wpisanych do rejestru zabytków. 

10. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście  

      Lubawskim za rok 2012.  

11. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2012 w Gminie Miejskiej  

      Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego Gminy Miejskiej Nowe  

      Miasto Lubawskie/Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście  

      Lubawskim pn.”Postaw na siebie-wybierz aktywność”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe  zaopatrzenie w wodę i  

      zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązującej na terenie miasta Nowe Miasto  

      Lubawskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem w trybie bezprzetargowym nieruchomości  

      zabudowanej obiektem użytkowym położonej  przy ul. Korczaka w Nowym Mieście  

      Lubawskim, stanowiącej własność Gminy Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

      oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

      Lubawskie w 2012 r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy ze społecznością lokalną Biełogorska w  

      Autonomicznej Republice Krymu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Gimnazjum w Nowym Mieście Lubawskim imienia  

      Filomatów Nowomiejskich. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Honorowego Obywatelstwa Nowego Miasta  

      Lubawskiego. 

19. Przyjęcie projektów obwieszczeń  Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w 

sprawie  

      ogłoszenia jednolitych tekstów uchwał.  

20. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej. 

21. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

22. Zakończenie sesji. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja dokonał otwarcia XXXI-szej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a 

więc obrady są prawomocne. 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja na sekretarza obrad zaproponował radnego- 

Krzysztofa Hoppe, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 12 głosach „za” 

i 1 wstrzymującym wybrała radnego – Krzysztofa Hoppe na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 

Rada Miejska nie wniosła zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja przedstawił porządek obrad XXXI-tej sesji Rady 

Miejskiej. 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XXX-tej sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią.  

Radni nie zgłosili uwag  do protokołu.  

Protokół z XXX-tej sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską jednomyślnie (13”za”)  

przyjęty. 

Ad. pkt.5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję. 

Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym w zakresie bieżącej działalności Burmistrza Miasta. 

Na pytania radnych odpowiedzi udzielił Burmistrz – J. Blank. 

Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. pkt. 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radny – K. Zgliczyński zapytał  jakie prace w bieżącym roku planowane są do wykonania w 

związku z remontami komunalnej substancji mieszkaniowej przy ul. Chrobrego i Tysiąclecia?  
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Radny – K. Hoppe zgłosił zapytanie w sprawie podjęcia środków zastępczych odnośnie 

poprawy stanu nawierzchni ul. Działyńskich przed kolejną zimą. 

Radny – P. Jankowski zapytał czy przy ul. Rynek będzie prowadzona sieć ciepłownicza? 

 

Ad.pkt.7 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/179/2012 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 11 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miejskiej Miasto Lubawskie na lata 2013-2035. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/193/2013 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 

Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczącego Komisji – J. 

Oelberg. 

W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/180/2012 Rady Miejskiej 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 11 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu  

Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na rok 2013. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 12 radnych biorących udział w glosowaniu)  podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/194/2013 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

                                                                 Ad. pkt. 9    

 Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac  

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy obiektach zabytkowych  

wpisanych do rejestru zabytków. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/195/2013 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt. 10 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście  

Lubawskim za rok 2012.  

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – E. Rogowska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście  

Lubawskim za rok 2012. Rada Miejska przyjęła sprawozdanie, nie wnosząc uwag.   

Sprawozdanie stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt.11 
Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2012 w Gminie Miejskiej  Nowe 

Miasto Lubawskie. 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – E. Rogowska przedstawiła ocenę 

zasobów pomocy społecznej za rok 2012 w Gminie Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie. Rada 

Miejska przyjęła ocenę, nie wnosząc uwag.   

Ocena stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt.12 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego Gminy Miejskiej Nowe  Miasto 

Lubawskie/Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim 

pn.”Postaw na siebie-wybierz aktywność”. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/196/2013 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
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Ad. pkt.13 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe  zaopatrzenie w wodę i  zbiorowe 

odprowadzanie ścieków obowiązującej na terenie miasta Nowe Miasto  Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/197/2013 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt.14 

Pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego przedstawił Przewodniczącego Komisji 

– K. Hoppe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie oddania w najem w trybie bezprzetargowym nieruchomości  zabudowanej 

obiektem użytkowym położonej  przy ul. Korczaka w Nowym Mieście Lubawskim, 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/198/2013 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad.pkt.15 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

Lubawskie w 2012 r. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/199/2013 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt.16 

Pozytywną opinię Komisji  przedstawił Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki – M. Kubacki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie współpracy ze społecznością lokalną Biełogorska w Autonomicznej 

Republice Krymu. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/200/2013 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt.17 

Pozytywną opinię Komisji  przedstawił Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki – M. Kubacki. 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Dyrektor Gimnazjum – B. Rutkowska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie nadania Gimnazjum w Nowym Mieście Lubawskim imienia  Filomatów 

Nowomiejskich. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/201/2013 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt.18 

Pozytywną opinię Komisji  przedstawił Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki – M. Kubacki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja odczytał wniosek Burmistrza Nowego Miasta 

Lubawskiego  z dnia 08.04.2013 r. o nadanie tytułu Honorowego Obywatelstwa Nowego 

Miasta Lubawskiego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyznania Honorowego Obywatelstwa Nowego Miasta  Lubawskiego. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXI/202/2013 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 
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Ad.pkt.19 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekty  

obwieszczeń  Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie ogłoszenia 

jednolitych tekstów uchwał w sprawie: 

 -   określenia zasad gospodarowania nieruchomościami Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

     Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie (13”za”) przyjęła obwieszczenie w  sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

Obwieszczenie – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 -  określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie 

     wymienionych w art. 42 ust.3 ustawy – Karta Nauczyciela. 

  Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) przyjęła obwieszczenie w  sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust.3 ustawy – Karta Nauczyciela. 

Obwieszczenie – stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 -  ustalenia opłat za świadczenia w publicznym przedszkolu prowadzonym przez Gminę 

Miejską Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”) przyjęła obwieszczenie w  sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie  ustalenia opłat za świadczenia w publicznym 

przedszkolu prowadzonym przez Gminę Miejską Nowe Miasto Lubawskie. 

Obwieszczenie – stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Ad.pkt.20 

Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej przedstawili informacje o pracach komisji: 

Komisji Budżetu i Finansów – J. Oelberg, 

Komisji Rozwoju Gospodarczego – K. Hoppe, 

Komisji Problematyki Społecznej- J. Szczepański, 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Wiceprzewodniczący – M. Kubacki. 

Ad.pkt. 21 

Na zapytania radnych odpowiedzi udzielił Burmistrz – J. Blank: 

- odnośnie prac remontowych komunalnej substancji mieszkaniowej w ubr. wymieniliśmy 

pokrycie  dachowe przy ul. Chrobrego 4. Na rok bieżący planowana jest wymiana elewacji 

tego budynku. Na chwilę obecną jesteśmy na końcowym etapie wykonania dokumentacji. W 

budynku przy ul. Chrobrego 6 planowana jest w tym roku wymiana drzwi wejściowych w 

dwóch klatkach. Natomiast w budynku przy ul. Tysiąclecia 13 planowana jest wymiana 

czterech okien, 

- ul. Działyńskich jest zaplanowana w tym roku w budżecie i mimo, iż środki  na nią 

posiadamy w budżecie procedura nieco się przedłuży z tego względu, że okazało się, iż część 

chodników, które będą tworzone z nowej nawierzchni jest zlokalizowana na prywatnych 

gruntach bądź gruntach instytucji. Taki problem mamy przede wszystkim z pocztą, która 

podzieliła się z telekomunikacją i jest tam dwóch właścicieli. Samo  uzgadnianie przekazania 

gruntów trwało bardzo długo, w związku z czym zastosowaliśmy tutaj ścieżkę ustawy 

wywłaszczeniowej. Dotyczy to jeszcze kilku innych nieruchomości. Na dzień dzisiejszy mam 

informację, że sama procedura wywłaszczeniowa może trwać do ½ roku czasu. 

Dokumentacja może być gotowa szacunkowo do listopada – grudnia br. Realnie trzeba 

podejść do sprawy. Nie ma co łudzić się, że w tym roku tę ulicę wykonamy, mimo że mamy 

zabezpieczone środki w budżecie. Będziemy przyspieszać na ile to będzie możliwe. Jeśli to 
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będzie okres późno jesienny lub zimowy, to będzie czas na uzyskanie wszelkich pozwoleń i 

ogłoszenie przetargu . Wtenczas wczesną wiosną 2014 r. rozpoczęli byśmy prace. Do tego 

czasu będziemy remonterem flekować dziury i wypusty stabilizować, żeby ulica była 

przejezdna. Natomiast na większą inwestycję szkoda byłoby przeznaczać środki. 

- odnośnie centralnej kotłowni nie ma jeszcze dokumentacji, nie znam przebiegu sieci. Była 

koncepcja w ubr., lecz dwuwariantowa. Do dzisiaj jeszcze takiego dokumentu nie 

przedłożono. Wiem, że trwają uzgodnienia środowiskowe co do przejścia  pod Drwęcą. 

Natomiast co do Rynku i okolic jeszcze nie wiem, gdzie będą przebiegały sieci ciepłownicze. 

Tu trzeba wziąć pod uwagę, ze mamy jedną kotłownię do podłączenia przy ul. 3 Maja, a 

drugą w MCK. Pierwotnie zakładano dwuwariantowo, ze sieć może przebiegać przez Rynek, 

albo też z tyłu,  ul. Norwida. Z uwagi na substancję zabytkową WKZ być może nie udzielić 

pozwolenia. Jest jeszcze ewentualnie dojście od ul. Kościelnej, ponieważ zainteresowane są 

prawie wszystkie budynki od strony Domu Towarowego. Jak będzie znana dokumentacja, 

będą uzgodnienia nam przedłożone, to wtedy państwa poinformuję. Natomiast po pierwszym 

sezonie grzewczym zainteresowanie  właścicieli budynków w Rynku jest dużo większe niż 

było  jesienią. Kiedy znane są już ceny ciepła, które jest wytwarzane i dostarczane do 

mieszkań Spółdzielni Mieszkaniowej i naszych jednostek  coraz więcej osób 

zainteresowanych jest podłączeniem do centralnej kotłowni, w tym również właścicieli 

domków jednorodzinnych. Nie znamy jeszcze trasy przebiegu ciepłociągu. 

W perspektywie jest planowane również rozprowadzenie gazociągu. 

Radny –B. Cieplak uważa, że należy rozważyć sprawę podjęcia inwestycji – sali 

gimnastycznej Szkoły Podstawowej Nr 2, której stan obecny nie spełnia wymogów.  

                                                                     Ad. pkt.22 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady XXXI-tej sesji Rady Miejskiej. 

 

Sekretarz obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

                                                                                                        

Krzysztof Hoppe                                                                                     Marcin Deja            

 

 

 


